
 

(This checklist is not applicable to a qualified foreign investor (the “QFI”)) 
(此文件不適用於合格境外投資者(“QFI”)) 

 

Checklist for Submission of Supporting Documents for the HFT Reporting Exemption  

(The “HFT Exemption Checklist”) 
高頻交易報告豁免證明文件清單 (本清單) 

 

Section I – Purpose of the Submission 
第一部分–提交目的 

 

  submission of supporting documents for the HFT Reporting Exemption;  
提交高頻交易報告豁免證明文件； 

 

  withdrawal of a prior submission of supporting documents for the HFT Reporting Exemption 
made on __________________ for the following reasons1: 
撤回於 __________________ 提交的高頻交易報告豁免證明文件，原因如下

1
: 

_________________________________________________________________________

_________________________________________________________________________

________________________________________________________________________; 

 
  updating the details of a prior submission of supporting documents for the HFT Reporting 
Exemption made on __________________ with the following changes2: 
更新於 __________________ 提交的高頻交易報告豁免證明文件，並作出以下更改2： 

_________________________________________________________________________

_________________________________________________________________________

________________________________________________________________________; 

 
  

 
1 If this box is selected, the remaining sections do not need to be completed. 

如果選中此框，則無需填寫其餘部分。 
2 If this box is selected, please complete applicable remaining sections and submit any relevant supporting documents. 

如果選中此框，請填寫其餘適用部分，並提交相關證明文件。 

香港聯合交易所有限公司  
(香港交易及結算所有限公司全資附屬公司) 

THE STOCK EXCHANGE OF HONG KONG LIMITED 
(A wholly-owned subsidiary of Hong Kong Exchanges and Clearing Limited) 
 
 



 

Section II – Particulars of the Northbound Program Trading Investor Making the 
Submission (the “Submitting Investor”)  
第二部分–提交者信息 

 

Full Name: 
名稱: 

(in English) 
(英文) 

(in Chinese) 
(中文) 

BCAN Number: 
劵商客戶編碼： 

 

Name of Exchange Participant3: 
參與者名稱3： 

(in English)  
(英文) 

(in Chinese) 
(中文) 

Firm ID : 
參與者代號 ： 

 

 
Section III – List of Supporting Document for the HFT Reporting Exemption 
第三部分–高頻交易報告豁免證明文件清單 

 

Type  

類別 

Qualification  

資格 

Supporting Documents  

證明文件 

 We are a fund manager 
issuing public fund(s) 
exclusively 
僅發行公眾基金的基金管

理人 

 We hold a Type 9 (asset 
management) license under the 
Securities and Future 
Ordinance (“SFO”) with Central 
Entity No.: 
_________________, issued on 
_________________. 
我們持有《證券及期貨條例》下

第9類（資產管理）牌照，中央

編號為 ___________________，發

牌日期為 ___________________。 

 Copy of the Type 9 
(asset management) 
license.  
第9類牌照副本 

 We exclusively issue public 
funds and do not issue or 
manage any private funds. 
我們僅發行公眾基金，並未發

行或管理任何私募基金。 

 Self-Declaration 
(sample language is set 
out in Attachment 2) 
自我聲明（見附件2）。 

 
3 The Exchange Participant which assigns the BCAN to the Submitting Investor.  

為提交者編配BCAN的交易所參與者。 

 



 

 We are a participant of 
The Stock Exchange of 
Hong Kong Limited (the 
“SEHK Participant”) 
holding a Type 9 (asset 
management) license 
for a continuous period 
of not less than five 
years 
我們是香港聯合交易所的

參與者，並持有第9類

（資產管理）牌照不少於

連續五年。 

 We are a SEHK Participant with 
participant ID: _____________, 
and we hold a Type 9 (asset 
management) license under the 
SFO with Central Entity No.: 
_____________, issued on 
_____________. 
我們是香港聯合交易所參與者，

參與者編號為 ________________，

並持有根據《證券及期貨條例》

發出的第9類（資產管理）牌照，

中央編號為 ________________，發

牌日期為 ________________。 

 Copy of the Type 9 
(asset management) 
license.  
第9類牌照副本。 

 

Explanatory Notes 說明: 

 
1. Pursuant to Article 7 of the Northbound Program Trading Reporting Guidelines, Points 

to Note for Northbound Program Trading Fill-in and Reporting and Northbound Program 
Trading Reporting Form Fill-in Instructions, each issued by the Shanghai Stock 
Exchange (the “SSE”) and the Shenzhen Stock Exchange (the “SZSE”) on 11 July 2025, 
a Northbound program trading investor whose trading activities meets the criteria for 
High Frequency Trading (the “HFT”) is required to submit additional information as part 
of its reporting obligations. However, an exemption from such requirement may be 
available where the investor satisfies BOTH of the following conditions: (i) the investor 
is either: (a) a fund manager exclusively issuing public fund(s); (b) a SEHK Participant 
holding a Type 9 (asset management) license for a continuous period of not less than 
five years or (c) a QFI4, AND (ii) the investor’s HFT activity is limited to order-splitting 
solely for the purpose of mitigating the market impact of large orders or ensuring fair 
execution across different investment portfolios (the “HFT Reporting Exemption”).  
根據上海證券交易(上交所)及深圳證券交易所(深交所)於2025年7月11日發佈的《北向程序

化交易報告指引》第7條、《北向程序化交易填報說明》及《北向程序化交易填報注意事

項》，如投資者的交易行為符合高頻交易的標準，則需提交高頻交易額外報告。然而，如

投資者同時符合以下兩項條件，則可獲豁免提交高頻交易額外報告： 

(i)投資者為(a) 僅發行公募基金的基金管理人；(b) 持有第9類牌照不少於五年的聯交所參與

者；或(c) 合資格境外投資者4及(ii)以減少大額訂單對市場沖擊或者保障不同投資組合交易

公平性為目的交易拆單。 

 
2. Any investor falling within category (a) or (b) above and seeking to rely on this HFT 

Reporting Exemption must submit the relevant supporting documents together with the 
Northbound Program Trading Reporting Form. This HFT Exemption Checklist is 
provided to assist such investor and a completed checklist must be submitted together 

 
4 To rely on the HFT Reporting Exemption, a QFI should fill in the QFI license number in the Program Trading 

Reporting Form. 

合格境外投資者應在程序化交易報告中填寫其 QFI 號碼。 

 



 

with the supporting documents.  
如投資者符合上述(a)或(b)類別，並擬依賴該等資格以獲豁免提交高頻交易額外報告，則須

連同《程序化交易信息报告表》一併提交有關證明文件及本清單。本清單旨在協助提交過

程，並須完整填妥及連同證明文件一併提交。 

 
3. Submission of this HFT Exemption Checklist and the relevant supporting documents 

does not, in and of itself, constitute the granting of the HFT Reporting Exemption and 
the SSE or the SZSE, as the case may be, may nevertheless request the investor to 
furnish additional HFT- related information.  
提交本清單及相關證明文件，並不代表成功獲得豁免。上交所及深交所保留要求投資者提

交高頻交易額外報告的權利。 

 
4. The completed HFT Exemption Checklist together with the relevant supporting 

documents, must be submitted through the Electronic Communication Platform (“ECP”), 
in accordance with the Technical Requirements for the Submission of the HFT 
Exemption Checklist and Supporting Documents as set out in Attachment 1.  
填妥的清單及相關證明文件必須通過電子通訊平台（ECP）提交，並符合附件1所載的技術

提交要求。 

 
5. If there is any inconsistency or conflict between the English and Chinese versions of 

this HFT Exemption Checklist, the English version shall prevail. 

 本清單中英文本如有差異，概以英文版為準。 

 
 
 
 
 
 
 
 

______________________________________ 

Signature of Authorized Signatory for the Submitting Investor5 (with Company Chop) 
提交投資者的授權簽署人5（連公司印章） 

 
Name of Signatory(ies): 
簽署人姓名： 

 
Title of Signatory(ies): 
簽署人職銜： 

 
Date: 
日期：

 
5 The signatory must be a person duly authorized by the board of directors of the Submitting Investor to sign on behalf 

of the Submitting Investor. 簽署人必須為提交者董事會正式授權代表其簽署的人士。 



 

Attachment 1 
附件1 

 
Technical Requirements for the Submission of the HFT Exemption Checklist and Supporting 
Documents via ECP  

通過 ECP提交高頻交易報告豁免文件清單及證明文件的技術規格 

 

Type  
類別 

Supporting Documents 
證明文件 

File Naming Convention 
文件命名規格 

Fund Manager Issuing 
Public Fund(s) 
exclusively  
僅發行公眾基金的基金

管理人 

HFT Exemption Checklist 
高頻交易報告豁免文件清單 

Submission to SSE (上交所):  

SH_HFTEXAPP_<FIRM ID>_<BCAN 
ID>_YYYYMMDD.pdf 
 
Submission to SZSE (深交所): 

SZ＿HFTEXAPP_<FIRM ID>_<BCAN 

ID>_YYYYMMDD.pdf 

Copy of valid Type 9 (asset 
management) license 
第9類牌照副本 

Submission to SSE (上交所): 

SH_HFTEXLCC_ <FIRM ID>_<BCAN ID> 
_YYYYMMDD.pdf 
 
Submission to SZSE (深交所): 

SZ＿HFTEXLCC_<FIRM ID>_<BCAN 

ID>_YYYYMMDD.pdf 

A SEHK Participant 
holding a SFC Type 9 
(asset management) 
license for a continuous 
period of not less than 
five years 
持有第9類（資產管理）

牌照不少於連續五年的

聯交所參與者。 

HFT Exemption Checklist 
高頻交易報告豁免文件清單 

Submission to SSE (上交所):  

SH_HFTEXAPP_<FIRM ID>_<BCAN 
ID>_YYYYMMDD.pdf 
 
Submission to SZSE (深交所): 

SZ_HFTEXAPP_<FIRM ID>_<BCAN 
ID>_YYYYMMDD.pdf 

Copy of valid Type 9 (asset 
management) license 
第9類牌照副本 

Submission to SSE (上交所):  

SH_HFTEXLCP_ <FIRM ID>_<BCAN ID> 
_YYYYMMDD.pdf 
 
Submission to SZSE (深交所): 

SZ_HFTEXLCP_ <FIRM ID>_<BCAN ID> 
_YYYYMMDD.pdf 

 
  



 

Explanatory Notes 說明: 

 
1. The Checklist and supporting documents must be compiled in a zipped file format. When 

uploading such zipped file to the ECP, please use the following file name convention: 
高頻交易報告豁免文件清單及相關證明文件必須以壓縮檔案格式整理。當上載該壓縮檔至 ECP 

時，請使用以下的檔案命名格式： 

 

Submission to SSE (上交所): SH_HFTEX_<FIRM ID>_YYYYMMDD.zip 

Submission to SSE (深交所): SZ_HFTEX_<FIRM ID>_YYYYMMDD.zip 

 
2. FIRM ID = Firm ID of CCEP/TTEP in the format of 5-digit number with leading zero; BCAN = 

BCAN of CCEP/TTEP in the format of 3 to 10-digit number; YYYYMMDD = Date of submission; 
For details, please refer to the interface specification (LINK). 
FIRM ID = CCEP/TTEP 的參與者代號，格式為 5 位數字（需補零）；BCAN = 提交者的劵商客

戶編碼，格式為 3 至 10 位數字；YYYYMMDD = 提交日期；詳情請參閱介面規格說明。

https://www.hkex.com.hk/-/media/HKEX-Market/Mutual-Market/Stock-Connect/Reference-Materials/Northbound-Program-Trading-Reporting/HKEX-NB-Program-Trading-Reporting-Interface-Specification-v1,-d-,2-(Clean).pdf


 

Attachment 2  

附件2 

 

Self-Declaration in respect of the fund manager issuing public fund(s) exclusively 
僅發行公眾基金的基金管理人作出之自我聲明 

 
 
We, _____________________________, hereby declare and confirm that, as of the date of this 
declaration, we exclusively issue public funds and do not issue or manage any private funds. We further 
undertake to notify The Stock Exchange of Hong Kong Limited immediately in the event of any change 
to the foregoing. 
 
我們，_____________________________，特此聲明並確認，截至本聲明日期，我們僅發行公眾基金，

並未發行或管理任何私募基金。如上述情況有任何變更，我們將立即通知香港聯合交易所有限公司。 

 

 

 

 

 

 

 

______________________________________ 
Signature of Authorized Signatory for the Submitting Investor6 (with Company Chop) 
提交者授權簽署人簽署欄6（須蓋公司印章） 

 
Name of Signatory(ies): 
簽署人姓名： 

 
Title of Signatory(ies): 
簽署人職銜： 

 
Date: 
日期： 

 
6 The signatory must be a person duly authorized by the board of directors of the Submitting Investor to sign on behalf of the 

Submitting Investor. 簽署人必須為提交者董事會正式授權，代表提交投資者簽署的合資格人士。 

 


